
 Protokół Nr LII/10 
z sesji Rady Miejskiej Legnicy odbytej  

w dniu 26 kwietnia 2010 r. w godz. 1000 do 1350 
 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Legnicy Ewa Szymańska.  
 
Na stan 25 radnych, w sesji uczestniczyło 22 radnych. Jest kworum i Rada moŜe podejmować prawomocne 
decyzje. W trakcie sesji przybyli radni Mieczysław Stembalski, Michał Huzarski, Jacek Baczyński. Lista 
obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 
 

Przewodnicząca powitała: 
• Prezydenta Miasta Legnicy pana Tadeusza Krzakowskiego, 
• Zastępców Prezydenta panią Jadwigę Zienkiewicz, panią Dorotę Purgal, pana Ryszarda Białka, 
• Sekretarza i Skarbnika Miasta - lista stanowi zał. nr 2 do protokołu,  
• dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych współpracujących z Radą, 

dyrektorów przedsiębiorstw, instytucji - lista stanowi zał. nr 3 i 4 do protokołu, 
• przedstawicieli mass - mediów, 
• mieszkańców miasta, 
• wszystkich Radnych. 
 

Na wniosek Przewodniczącej Rada powołała sekretarzy obrad w składzie: 
• Pan Krzysztof Dybek 
• Pan Ryszard Kępa 
• Pan Paweł Frost. 
 
Przewodnicząca Rady Ewa Szymańska poinformowała, Ŝe Prezydent Miasta Legnicy: 
1. pismem z dnia 15 kwietnia 2010 r. wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad „Raportu 

Prezydenta Miasta Legnicy za 2009 rok wraz z Realizacją postanowień i zarządzeń Prezydenta Miasta 
Legnicy podjętych w 2009 roku – ( druk – LI/5 ), zaproponowała rozpatrzenie raportu w 7 porządku obrad. 

 
2. pismem z dnia 16 kwietnia 2010 r. wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie 
miasta Legnicy – ( druk – 8/LI ), zaproponowała rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 9. 8) porządku obrad. 

 
3. pismem z dnia 22 kwietnia 2010 r. wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

projektów uchwał: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia granic i numerów stałych obwodów głosowania dla miasta 

Legnicy – ( druk – 10/LI ), zaproponowała rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 9. 9) porządku obrad. 
 
- w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. – ( druk – 11/LI ), zaproponowała rozpatrzenie 
projektu uchwały w pkt 9. 10) porządku obrad. 

 
Przewodnicząca zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad:  

- punktu pt. „SprzedaŜ mieszkań w Legnicy w latach 2006 –2009 z zasobów Gminy Legnica, realizacja 
uchwał Rady Miejskiej.” - ( druk LI/6 ), zaproponowała rozpatrzenie go w pkt 8. porządku obrad.  

 
- projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi miejskiemu w Legnicy – ( druk – 9/LI ), 

zaproponowała rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 9. 1 ) porządku obrad. 
 
Radny Robert Kropiwnicki zgłosił wniosek o przełoŜenia na miesiąc maj br. rozpatrywanie punktu 
pt. „SprzedaŜ mieszkań w Legnicy w latach 2006 –2009 z zasobów Gminy Legnica, realizacja uchwał Rady 
Miejskiej.” - ( druk LI/6 ). 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. Rada przyjęła wniosek przez aklamację. 
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Radny Adam Wierzbicki zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zmian Statutu Legnicy i rozpatrzenie go w pkt 9. 3) porządku obrad. 
 
Radny Jan Kurowski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – dzielnicy Fabryczna w Legnicy – ( druk – 4/LI ). 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała sprawdzenie urządzenia do głosowania poprzez naciśnięcie przycisku 
„wstrzymał się od głosowania”. Stwierdzono prawidłowość działania urządzenia do głosowania za wyjątkiem 
urządzenia przy stanowisku radnego Adama Wierzbickiego. Postanowiono, Ŝe glos radnego będzie 
dopisywany.  
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia granic i numerów stałych obwodów głosowania dla miasta 
Legnicy – ( druk – 10/LI ) i rozpatrzenie go w pkt 9. 9), porządku obrad.  
Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów  - za – 22 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego ), 
przeciwne – 0, wstrzymujące – 1. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. – ( druk 11/LI )i rozpatrzenie go w pkt 9. 10) porządku obrad.  
Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów  - za – 24 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego ), 
przeciwne – 0, wstrzymujące – 1. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie nadania nazwy parkowi miejskiemu w Legnicy – ( druk – 9/LI ) i rozpatrzenie go w pkt 9. 1 ) 
porządku obrad. 
Rada nie przyjęła wniosek stosunkiem głosów  - za – 7 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego ), 
przeciwne – 14, wstrzymujące – 1. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zmian Statutu Legnicy i rozpatrzenie go w pkt 9. 3) porządku obrad. 
Rada nie przyjęła wniosek stosunkiem głosów  - za – 8 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego ), 
przeciwne – 14, wstrzymujące – 2. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – dzielnicy Fabryczna w Legnicy               
– ( druk – 4/LI ). 
Rada nie przyjęła wniosek stosunkiem głosów  - za – 10 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego ), 
przeciwne – 14, wstrzymujące – 1. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Porządek sesji:  
1. Przyjęcie protokołu z sesji. 
2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 17 marca 2010 r. do 13 kwietnia 2010 r..  
4. Sprawozdanie z realizacji uchwał i wniosków Rady Miejskiej Legnicy z sesji, podjętych w 2009 r.                   

– ( druk – LI/1 ). 
5. Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2009 r. – ( druk – LI/2 ). 
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6. Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Strategii Rozwoju Miasta Legnicy na lata 2004 – 
2014 za rok 2009 – ( druk – LI/4 ), 

7.  Raport Prezydenta Miasta Legnicy za 2009 rok wraz z Realizacją postanowień i zarządzeń Prezydenta 
Miasta Legnicy podjętych w 2009 roku – ( druk – LI/5 ), 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. udzielenia / nie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy ( druk 1/LI ), w tym: 

Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009, Sprawozdanie z wykonania planu 
rzeczowo – finansowego miasta Legnicy za 2009 rok oraz Sprawozdanie z wykonania planu 
finansowego instytucji kultury za rok 2009 - ( druk – LI/1 ), 

2. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych – ( druk – 2/LI ), 
3. uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2010 – 2012” Legnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. 
w Legnicy – ( druk –5/LI ), 

4. zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków                        
- ( druk – 3/LI ), 

5. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – dzielnicy Fabryczna w Legnicy – 
( druk – 4/LI ), 

6. rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 7 w Legnicy – ( druk – 7/LI ), 
7. ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie miasta Legnicy           

– ( druk – 8/LI ), 
8. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia granic i numerów stałych obwodów głosowania dla miasta 

Legnicy – ( druk – 10/LI ), 
9. utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 

zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. – ( druk 11/LI ). 
9.  Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
10. Komunikaty i sprawy róŜne. 
 
 
Ad. pkt  1.  Przyjęcie protokołów z sesji Rady. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe protokół Nr 50/10 sesji z dnia 29 marca 2010 r. i Nr 51/10 nadzwyczajnej 
sesji z dnia 14 kwietnia 2010 r. znajdują się do wglądu w Biurze Rady od dnia podpisania. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołów do wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła do akceptującej wiadomości protokół Nr 50/09 sesji z dnia 29 marca 2010 r. i Nr 51/10 
nadzwyczajnej sesji z dnia 14 kwietnia 2010 r. 
 
 
Ad. pkt  2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
 
Informację otrzymali wszyscy radni.  
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Informacji...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła „Informację o pracy Rady w okresie między sesjami do akceptującej wiadomości. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 



 

 

4

 

 
Ad. pkt 3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 17 marca 2010 r. do 13 kwietnia 2010 r. 
 
Raport otrzymali wszyscy radni.  
 
Komisje nie omawiały raportu.  
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Raportu...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła Raport z działalności Prezydenta Miasta od 17 marca 2010 r. do 13 kwietnia 2010 r.- 
do akceptującej wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 4. Sprawozdanie z realizacji uchwał i wniosków Rady Miejskiej Legnicy z sesji, podjętych 
w 2009 r.  – ( druk – LI/2 ). 
 
Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała sprawozdania. 
Komisje: Spraw Obywatelskich i Rodziny, Rewizyjna, Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą 
zapoznały się ze sprawozdaniem. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu przyjęły do wiadomości sprawozdanie. 
Komisja BudŜetu i Finansów przyjęła do akceptującej wiadomości sprawozdanie. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Sprawozdania...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła „Sprawozdanie z realizacji uchwał i wniosków Rady Miejskiej Legnicy z sesji, podjętych 
w 2009 r.”- do akceptującej wiadomości. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2009 r.                   
– ( druk – LI/3 ). 
 
Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej nie omawiała sprawozdania. 
Komisje: Spraw Obywatelskich i Rodziny, Rewizyjna, Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą 
zapoznały się ze sprawozdaniem. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu przyjęła  sprawozdanie. Komisja BudŜetu 
i Finansów przyjęły do akceptującej wiadomości sprawozdanie. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Sprawozdania...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła Sprawozdanie Rady Miejskiej Legnicy za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2009 r - 
do akceptującej wiadomości. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. pkt 6. Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Strategii Rozwoju Miasta Legnicy na 
lata 2004 – 2014 za rok 2009 – ( druk – LI/4 ). 
 
Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą zapoznała 
się ze sprawozdaniem. Komisja BudŜetu i Finansów przyjęła do akceptującej wiadomości sprawozdanie. 
Pozostałe Komisje nie omawiały sprawozdania. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Sprawozdania...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła „Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Strategii Rozwoju Miasta Legnicy na lata 
2004 – 2014 za rok 2009” – - do akceptującej wiadomości. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 7. Raportu Prezydenta Miasta Legnicy za 2009 rok wraz z Realizacją postanowień i zarządzeń 
Prezydenta Miasta Legnicy podjętych w 2009 roku – ( druk – LI/5 ). 
 
Raport otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów przyjęła do akceptującej wiadomości raport. 
Pozostałe komisje nie omawiały raportu. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie „Raportu...”  do wiadomości Rady. 
 
Rada przyjęła Raportu Prezydenta Miasta Legnicy za 2009 rok wraz z Realizacją postanowień 
i zarządzeń Prezydenta Miasta Legnicy podjętych w 2009 roku - do akceptującej wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodnicząca głosiła przerwę w obradach w celu przygotowanie wizualnej prezentacji z wykonania budŜetu 
miasta Legnicy za rok 2009. 
 
Po przerwie Przewodnicząca wznowiła obrady. 
 
Ad. pkt 8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 
Ad. pkt 8. 1) Projekt uchwały w sprawie udzielenia / nie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 
Legnicy ( druk 1/LI ), w tym: Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009, 
Sprawozdanie z wykonania planu rzeczowo – finansowego miasta Legnicy za 2009 rok oraz 
Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego miejskich instytucji kultury za 2009 rok               
( druk – LI/1 ). 
 
Po przerwie GraŜyna Nikodem Skarbnik Miasta Legnicy przedstawiła wizualną prezentację z wykonania 
budŜetu miasta Legnicy za rok 2009. Prezentacja przedstawiała: 
- plan dochodów i wydatków budŜetu miasta Legnicy w 2009 r., 
- wykonanie dochodów budŜetu miasta Legnicy w 2005 – 2009 r., 
- strukturę dochodów budŜetu miasta Legnicy w 2009 r., 
- strukturę dochodów gminy w 2009 r., 
- strukturę dochodów powiatu w 2009 r., 
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- wykonanie głównych grup dochodów budŜetu miasta Legnicy w latach 2007 – 2009, 
- zrealizowane udziały w podatku dochodowym od osób prawnych w latach 2001 – 2009, 
- zrealizowane udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych w latach 2001 – 2009, 
- środki zewnętrzne pozyskane przez miasto Legnica w 2009 r., 
- wykonanie wydatków budŜetu miasta Legnicy w latach 2005 – 2009, 
- wydatki budŜetu miasta Legnicy w latach 2005 – 2009, 
- strukturę wydatków budŜetu miasta Legnicy w 2009 r., 
- strukturę wydatków na zadania oświatowe w 2009 r., 
- strukturę wydatków na zadania w sferze Pomocy Społecznej w 2009 r., 
- dodatki mieszkaniowe w latach 2003 – 2009 , 
- usługi opiekuńcze w latach 2005 – 2009, 
- strukturę dotacji udzielanych z budŜetu miasta Legnicy w 2009 r., 
- dotacje udzielane z budŜetu miasta Legnicy dla jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych 

w 2005 – 2009 r., 
- strukturę wydatków remontowych w 2009 r., 
- strukturę wydatków inwestycyjnych w 2009 r., 
- realizację dochodów i wydatków budŜetu miasta Legnicy w 2009 r. ( gmina i powiat ), 
- dochody i wydatki ogółem budŜetu miasta Legnicy w latach 2005 – 2009, 
- dochody i wydatki, wynik bieŜący ( nadwyŜka operacyjna ) budŜetu miasta Legnicy w latach 2005 – 2009, 
- dochody i wydatki, wynik majątkowy budŜetu miasta Legnicy w latach 2005 – 2009, 
- zadłuŜenie miasta Legnicy w latach 2005 – 2009 ( wg art. 170, ust.1 ustawy o finansach publicznych ), 
- zadłuŜenie miasta Legnicy na dzień 31.12.2009 r., 
- zadłuŜenie miasta Legnicy w latach 2005 – 2009 ( wg art. 169. Ust. 1 ustawy o finansach poblicznych ), 
- spłaty rat i odsetek w 2009 r., 
- zadłuŜenie wybranych miast na dzień 31 grudnia 2009 r., 
- przykłady realizacji zadań remontowych i inwestycyjnych w 2009 r. - ( slajdy ), 
- ZGM - remonty dachów budynków, 
- ZDM – remont ul. Wrocławskiej od pl. Witelona do ul. II Armii Wojska Polskiego, 
- remont przejścia podziemnego przy pl. Wolności, 
- remont przychodni pogotowia opiekuńczego, 
- huragan 23 lipca 2009 r. – skutki huraganu w Parku Miejskim, 
- modernizacja płyty rynku i ulic przyległych, 
- przebudowa ulicy Gniewomierskiej jako I Etap Budowy Obwodnicy Południowo – Wschodniej, 
- odnowa zdegradowanych obszarów miejskich, 
- uzbrojenie terenów inwestycyjnych pod budownictwo jednorodzinne na osiedlu ‘Piekary”, 
- modernizacja basenu przy Szkole Podstawowej nr 7, 
- modernizację infrastruktury szkolnej przy SP nr 18, 
- budowa boiska szkolnego przy Gimnazjum nr 4, 
- Centrum Kształcenia Ustawicznego – budowa i organizacja centrum egzaminacyjnego. 
 
Przewodnicząca podziękowała za prezentację i poinformowała, Ŝe radni otrzymali: 
• projekt uchwały, 
• sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009 - załącznik nr 11 do protokołu,  
• sprawozdaniem z wykonania planu rzeczowo – finansowego miasta Legnicy za 2009 rok – załącznik nr 12 

do protokołu,  
• sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego miejskich instytucji kultury za 2009 rok wraz 

z autopoprawką Prezydenta Miasta z dnia 16 kwietnia 2010 r. – załącznik nr 13 do protokołu, 
• opinię i raport niezaleŜnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego urzędu miasta 

Legnicy i sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Legnicy za rok 2009 - załącznik nr 14 do protokołu, 
• uchwałę Nr II/50/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

2 kwietnia 2010 roku w sprawie opinii o przedłoŜonym przez Prezydenta Miasta Legnicy sprawozdaniu 
z wykonania budŜetu Miasta Legnicy za 2009 rok - załącznik nr 15 do protokołu, 
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• wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Legnicy w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Legnicy wraz z opinią w sprawie wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009 - 
załącznik nr 16 i 17 do protokołu, 

• uchwałę Nr II –104/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 
23 kwietnia 2010 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Legnicy 
o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta z tytułu wykonania budŜetu za 2009 rok - załącznik nr 18 
do protokołu. 

Ponadto poinformowała, Ŝe Komisje: Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej, BudŜetu i Finansów przyjęły do 
akceptującej wiadomości sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009 wraz z 
załącznikami. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu przyjęła do wiadomości sprawozdanie z wykonania budŜetu 
miasta Legnicy za rok 2009. Komisje: Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą, Sprawa 
Obywatelskich i Rodziny przyjęły sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009 wraz z 
załącznikami. Komisja Spraw Obywatelskich i Rodziny negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy, a komisje Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy 
z Zagranicą, BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Legnicy.  
 
Przewodnicząca zaproponowała następująca kolejność zabierania głosu w dyskusji: 
- Prezydent Miasta Legnicy. 
- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 
- Przewodniczący Klubów Radnych. 
 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Prezydenta Miasta Legnicy Tadeusza Krzakowskiego. 
 
Prezydent zaproponował przełoŜenie swojego wystąpienia po zakończeniu wystąpień radnych. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu radnego Klaudiusza Mozolewskiego Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej i przedstawienie opinii do sprawozdania z wykonania budŜetu i wniosku w sprawie absolutorium 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji. 
 
Radny Klaudiusz Mozolewski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe cytat: „Komisja Rewizyjna 
w dniu 20 kwietnia br. na posiedzeniu Komisji poświęconej w całości sesji absolutoryjnej, przedstawia 
Wysokiej Radzie wniosek o udzieleniu panu Prezydentowi absolutorium za 2009 rok, za wykonanie budŜetu 
za 2009 rok. Do tego wniosku przyczyniły się, własne kontrole Komisji Rewizyjnej, przeprowadzone przez 
Zespoły Komisji Rewizyjnej z wykonania budŜetu za 2009 rok, gdzie nie stwierdzono naruszeń dyscypliny 
budŜetowej. Komisja równieŜ zapoznała się z treścią uchwały Nr II/50/2010 II Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu oraz opinią NiezaleŜnego Biegłego Rewidenta dla Rady 
Miasta Legnicy i Raport uzupełniający opinie z badania sprawozdania finansowego Urzędu Miasta Legnicy 
i sprawozdania z wykonania budŜetu miasta Legnicy za 2009 rok. W związku z czym przedstawiam Wysokiej 
Radzie wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy wraz z załączoną opinią”. 
Koniec cytatu.  
 
Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przedstawicieli poszczególnych klubów radnych. 
 
Radny Robert Kropiwnicki w imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska poinformował, Ŝe cytat: „podczas 
oceny wykonania budŜetu, trzeba powiedzieć, Ŝe mamy sprzeczność, taką podstawową, oceny formalnej 
i merytorycznej. Ustawa mówi, Ŝe trzeba ocenić. RIO ocenia  to głównie formalnie, a Rada teŜ powinna 
oceniać i tu jest właśnie ten dylemat. Czy naleŜy oceniać tylko formalnie, czy teŜ naleŜy się odnieść do tego 
merytorycznie. Bo jeŜeli chodzi o stronę formalną, to oczywiście, dzięki pani skarbnik, której dziękujemy za tę 
prezentację, wszystko w słupkach gra i to jest to bezpieczeństwo całej gminy, którego pani skarbnik pilnuje i to 
jest dla nas wszystkich i tak samo dla pana prezydenta, jak i dla Rady bardzo istotne. I jest sfera 
zarządzająca, menedŜerska, za którą juŜ nie odpowiada do końca pani skarbnik, a odpowiada pan prezydent 
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i wszystkie jednostki i tu juŜ nie jest tak róŜowo, przynajmniej w naszej ocenie. PoniewaŜ budŜet 
miasta mieliśmy zawyŜony. Od początku wiedzieliśmy, o tym wszyscy, czyli od sesji budŜetowej roku 2008, Ŝe 
jest zawyŜony poniewaŜ nie dało by się go wykonać. JuŜ wtedy Minister Finansów mówił o tym, Ŝe wzrost PKB 
będzie znacznie niŜszy. My ten budŜet mieliśmy według prognoz budŜetu z sierpnia 2008 roku, kiedy kryzys 
się rozpoczynał. W momencie, uchwalania budŜetu wzrost PKB był chyba na poziomie 0,5 prognozowane 
przez Ministerstwo Finansów. Pierwotne prognozy były około 3% - 3,5 %. Kiedy wszystkie gminy korygowały 
projekty budŜetu, my poszliśmy w tym maksymalnym wymiarze. Później w trakcie roku go korygowaliśmy, 
obniŜaliśmy prognozowane przychody, jednak do końca nie udało się „wyhamować” we właściwym momencie 
i zamknęliśmy budŜet niedoborem środków. ZadłuŜenie miasta po roku 2009 na kwotę ponad 103 mln. zł. i to 
jest duŜo. Jednak jako zwolennik zaciągania kredytów, ale kredytów na inwestycje, czyli na coś co nam się 
powinno zwrócić przynajmniej. W momencie, kiedy musimy finansować bieŜącą konsumpcje, to coś jest nie 
tak i to jest myślę jeden z podstawowych argumentów, który pokazuje, Ŝe nie widać tych inwestycji w naszym 
mieście”. Koniec cytatu. Na zakończenie poinformował, Ŝe Klub radnych Platforma Obywatelska rekomenduje 
wstrzymanie się od głosowania. 
 
Radna Ewa Czeszejko – Sochacka w imieniu Klubów radnych Lewicy i Klubu radnych Wyborców Tadeusza 
Krzakowskiego poinformowała, Ŝe oba kluby radnych popierają wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy. Mając na względzie pozytywne wyniki kontroli wykonania budŜetu, 
przeprowadzone przez zespoły kontrolne Komisji Rewizyjnej, pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu miasta Legnicy za rok 2009, opinie 
i raport niezaleŜnego rewidenta  z badania finansowego urzędu miasta Legnicy i sprawozdania z wykonania 
budŜetu za rok 2009 oraz mając na uwadze uwarunkowania w jakich budŜet był realizowany, o których 
wspominała skarbnik miasta Legnicy, a w szczególności kryzys gospodarczy, który między innymi 
spowodował uszczuplenie dochodów miasta. Między innymi zmniejszone zostały wpływy do budŜetu z tytułu 
udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych o kwotę ponad 6.771 tys. zł. Poinformowała, 
Ŝe oba kluby radnych będą głosowały za udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta. Ponadto 
poinformowała, Ŝe przepis art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, Ŝe wyłącznej 
właściwości organu stanowiącego naleŜy rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budŜetu oraz 
podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nie udzielenia absolutorium z tego tytułu. Zaznaczyła, Ŝe 
cytat: „wykładnia językowa w przywołanej regulacji prawnej jednoznacznie wskazuje, Ŝe zwrot absolutorium 
z tego tytułu moŜe oznaczać jedynie z tytułu wykonania budŜetu. W utrwalającej się linii orzeczniczej sądów 
administracyjnych podkreśla się iŜ w procesie  udzielenia absolutorium powinno się uzyskać odpowiedź na 
pytanie, jaki jest stan planowanych dochodów i wydatków budŜetowych w stosunku do zrealizowanych i jakie 
są przyczyny rozbieŜności między stanem załoŜonym a rzeczywistym i czy winą za owe rozbieŜności moŜna 
obciąŜyć organ wykonujący budŜet. Jest to wyrok NSA z 10 czerwca 1998 roku”. Koniec cytatu.   
 
Radny Adam Wierzbicki w imieniu Klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość na wstępie pogratulował 
Skarbnikowi Miasta za profesjonalne przygotowanie prezentacji z wykonania budŜetu miasta Legnicy za 2009 
rok. Odnosząc się do tematu przedstawił w kilu punktach uwagi dotyczące realizacji budŜetu. Cytat: „np. 
realizacja budŜetu w zakresie wykonania stadionu, okazuje się Karczowiska mają prawdopodobnie lepszą 
płytę niŜ Legnica, do płyty stadionu to jeszcze chyba nie dojdziemy. Ponadto po moim przeliczeniu, jak 
równieŜ kolega radny Opaliński wycenił, Ŝe najprawdopodobniej siedzisko w Legnickim stadionie będzie 
najdroŜsze w Polsce. Pytanie, czy chodzi o promocje, czy chodzi o marnowanie środków z budŜetu miasta. 
Ulica Wrocławska, wydawanie pieniędzy w ten sposób aby prace były na jedną zmianę jest niezasadne. 
Na dokumentację ulicy Chojnowskiej zostały zmarnowane pieniądze. Przetargi, wygrywa firma, która płaci 
najwięcej, chodzi o ulicę Powstańców Śląskich, przetarg zostaje uniewaŜniony. Sposób wykonywania robót 
przy ul. Najświętszej Marii Panny”. Koniec cytatu. 
 
Prezydent Miasta Legnicy Tadeusz Krzakowski – w swoim wystąpieniu odnosząc się do wypowiedzi 
przedmówców poinformował, Ŝe cytat: „ ma pan rację panie radny Kropiwnicki, Ŝe mamy do czynienia z takim 
jak rozdwojeniem przy rozpatrywaniu absolutorium, zarówno pod względem formalnym jak i merytorycznym. 
Ja się w pełni z panem zgadzam, bo jak moŜna rozpatrywać udzielenie absolutorium organowi 
wykonawczemu, gdy to organ stanowiący tak naprawdę uchwala budŜet. Tak naprawdę to on wprowadza 
korekty do budŜetu i to ona decyduje o tym jakie są zadania wpisane w tym budŜecie. To o czym pan mówił, ja  
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równieŜ potwierdzam, Ŝe wymaga to usystematyzowania i powiązania odpowiedzialności z regulacjami 
prawnymi, które w tej chwili są rozbieŜne. Są rozbieŜne i w Ŝadnym stopniu nie dają moŜliwości prezydentowi 
odpowiadać, za to za co powinien odpowiadać, gdy nie ma wpływu na ostateczny kształt chociaŜby budŜetu, 
wprowadzanych zadań do tego budŜetu, kładzionych akcentów na wydatki w tym budŜecie. bo tak naprawdę 
to robią radni opozycyjni większością głosów na sesji Rady Miejskiej Legnicy, co przecieŜ widzimy i nie ma co 
ukrywać. Nie jest to zarzut, tylko stwierdzenie faktu, które ma miejsce i jak moŜna teraz dokonywać 
obiektywnej oceny gdy tak naprawdę wszystko jest w praktyce realizowane zupełnie inaczej, jak by Ŝycie 
dyktowało i warunki prawne na to pozwalały. Tak naprawdę koncepcje, które prezydent chce realizować, są 
weryfikowane decyzjami radnych. Rada moŜe storpedować wszystko, co prezydent wnosi co ma być 
postępowe w tym mieście. Jak i równieŜ oczywiście nie odmawiam tutaj przecieŜ prawa radnym do tego aby 
kreowali postępowe swoje wizje. Mówimy o odpowiedzialności za coś, na co się nie ma wpływu. Prezydent nie 
ma wpływu ostatecznie na to jaki jest budŜet, bo to radni decyduję. Natomiast moŜe mieć wpływ na to, czy 
strona dochodowa budŜetu została zrealizowana w maksymalnym stopniu, jak to było moŜliwe. Tu gdzie 
mieliśmy wpływ, jeśli chodzi o ściągalność podatków i efektywność ściągalności tych podatków, to zostało 
wykonane na maksymalnym poziomie. Udaje nam się ściągać wszystkie dotychczas trudne do ściągnięcia 
naleŜności wobec budŜetu miasta. Jednocześnie nie mamy wpływu na to, Ŝe planowane dochody z budŜetu 
państwa nie są realizowane na poziomie wcześniej planowanym przez Ministra Finansów”. Koniec cytatu. 
W dalszej części wypowiedzi, poinformował, Ŝe najwyŜsze wydatki w budŜecie były związane z oświatą 
i wychowaniem oraz opieką społeczną, które były wydatkami konsumpcyjnymi, poniewaŜ wynagrodzenia 
nauczycieli, oraz zasiłki wypłacane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej cytat: „są wydatkami 
konsumpcyjnymi, bo nie przekładają się na  środki trwałe, na coś co by było majątkiem, który pozostaje. Jest 
to czysta konsumpcja. To są wydatki, które będę realizował, jako wyraz realizowanej polityki wobec 
najbiedniejszych i jako wyraz inwestycji w oświatę, czyli w przyszłość i rozwoje naszego miasta”. 
Koniec cytatu. Na zakończenie wystąpienia podziękował wszystkim współpracownikom za procę włoŜoną 
podczas realizacji budŜetu i zaapelował do radnych o obiektywne podejście do sprawy udzielenia 
absolutorium dla Prezydenta. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej projekt uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy  
 
Rada nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Legnicy za 2009 rok  
stosunkiem głosów: za – 12, przeciwne – 7 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego), wstrzymujące - 4. 
 
 
Ad. pkt 8. 2) Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych – ( druk – 2/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/436/10 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. – 
stosunkiem głosów: za – 21 ( w tym 1 głos radnego Adama Wierzbickiego), przeciwne - 0 wstrzymujące - 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad. pkt 8. 3) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2010 – 2012” Legnickiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Legnicy – ( druk –5/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/437/10 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2010 – 2012” Legnickiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji S.A. w Legnicy –  stosunkiem głosów: za – 23 ( w tym 1 głos 
radnego Adama Wierzbickiego), przeciwne - 0 wstrzymujące - 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 
 
Po przerwie Przewodnicząca wznowiła obrady. 
 
 
Ad. pkt 9. 4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków - ( druk – 3/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów nie dokonała rozstrzygnięcia o projekcie 
uchwały. Komisje Edukacji, Kultury i Sportu, Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą, Spraw 
Obywatelskich i Rodziny negatywnie zaopiniowały projekt uchwały. Pozostałe komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Dyskusja uwagi radnych. 
 
Radny Robert Kropiwnicki zgłosił wniosek o treści: „w § 1. wykreślić dotychczasową treść i wpisać: Rada 
Miejska Legnicy nie zatwierdza taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
okres od 1 czerwca 2010 do 31 maja 2011 r.”. Radny uzasadniając wniosek poinformował, Ŝe cytat: „Rada 
Miejska nie zatwierdza taryf za wodę i odprowadzanie ścieków ze względu na brakujące informacje. Brak jest 
informacji o podziale kosztów na Legnicę i pozostałe gminy, którym sprzedawana jest woda. Brak jest 
informacji o podziale kosztów pośrednich firmy na poszczególne grupy odbiorców. Brak jest informacji 
o procentowej alokacji kategorii kosztów (energia, podatki ) do całkowitego kosztu produkcji wody 
i odprowadzania ścieków.”. Koniec cytatu. 
Wniosek stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jadwiga Zienkiewicza – poinformowała, Ŝe cytat: „radni chcą metodą prób 
z ubiegłego roku zanegować tą uchwałę po to Ŝeby ona weszła w Ŝycie, bo ona wejdzie w Ŝycie o miesiąc 
później. Jest to czysto populistyczna gra, która tak naprawdę w rozrachunku się opłaca. Oczywiście spółka 
odnotuje za ten miesiąc opóźnienia do wprowadzenia taryfy stratę z którą będzie sobie musiała poradzić. 
Natomiast państwo chcecie aby przez ten miesiąc, średnio na jednego mieszkańca, Ŝeby on nie zapłacił 
w granicach 50 gr. do 70 gr. za kupno wody, bo to jest produktu. „ Koniec cytatu. Zaznaczyła, Ŝe radny na  
posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów nie podnosił tego problemu, tylko podczas przerwy w obradach 
przygotowuje nowy projekt uchwały, który obecnie przedkłada pod obrady. Poinformowała, Ŝe przedstawiony 
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przez Prezydenta projekt uchwały opracowany został zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 
i powinien zostać przyjęty przez Radę.  
 
Radny Jan Szynalski – poinformowali, Ŝe sprawa zmiany cen wody poruszana jest od wielu lat. Zasugerował, 
aby zastanowić się nad innym sposobem rozliczania opłat za wodę cytat „ od początku zasiadania w radzie, 
prosiłem aby rozliczać się kwartałami. Z uporem było to od 1 maja. Następnie przeniesiono to o jeden miesiąc. 
W tym roku wynika, Ŝe trafimy w ten kwartał. To jest tworzenia dobrego prawa w taki sposób, Ŝe wcześniej jak 
się odnosiliśmy do tego Ŝeby ewentualnie moŜna było zrobić na 1 marca, albo przenieść na 1 kwietnia albo od 
1 czerwca, bo to jest kwartał. Dlaczego tak, bo odbiorcy rozliczają się w kwartale i trzeba im zrobić gest. 
Bo trzeba do znacznej ilości mieszkań wejść w celu zrobienia odczytów i to są koszty około 30 tys. zł. dla 
instytucji, którą reprezentuję. Moim zdaniem stworzymy dobre prawo, jeŜeli będzie to wdroŜone od 1 czerwca, 
bo innym sposobem nie dało się tego zrobić.”. Koniec cytatu. Na zakończenie poinformował, Ŝe powinno się 
rozwaŜyć sprawę rozliczania wody z przedsiębiorstwem dostarczającym wodę, nie według głównego licznika 
umieszczonego w nieruchomości, tylko indywidualnie u kaŜdego mieszkańca.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Jadwiga Zienkiewicza – poinformowała, Ŝe cytat: „odnośnie odczytu 
z wodomierza, to ilość sprzedanej wody wszędzie, zgodnie ustawą wskazuje o tym wodomierz główny 
w piwnicy i jeŜeli wodociągi przejęły by rozliczenie w poszczególnych mieszkaniach, to kosztowało i pana 
spółdzielca by za to zapłacił. A nie zbilansowana woda nie poszła by w straty wodociągów tylko musiała by 
być rozliczona w danym budynku między spółdzielcami. W taryfie jest podana kwota za odczyt podlicznika 
i proszę się porozumieć z prezesem wodociągów i ona moŜe pana czynności przejąć za wynagrodzeniem, 
które jest określone w taryfie, jeŜeli chodzi o kwartalne rozliczenie.”.  Koniec cytatu. 
 
Przewodnicząca zapytała jak wygląda sprawa sprzedaŜy wody dla miasta Lubina. 
 
Prezydent – poinformował, Ŝe problem odbioru wody przez Lubin, cytat: „jest problemem, który był  
sygnalizowany. RównieŜ sygnalizowaliśmy ten problem panu wojewodzie dolnośląskiemu, poniewaŜ 
uznajemy, Ŝe kwestia dostarczania wody do Lubina i utrzymania sieci przesyłowej jest kwestią strategiczną 
wymagającą tutaj decyzji dotyczących utrzymania bezpieczeństwa mieszkańców Zagłębia Miedziowego.  
Źródło wody, które jest gwarantowane przez Legnicę dla mieszkańców Zagłębia Miedziowego, jest  trwałym 
źródłem zaopatrzenia w wodę, przy ewentualnych zdarzeniach losowych ,te źródła z których czerpią wodę 
gminy zwłaszcza Lubin, moŜe być wątpliwym źródłem zabezpieczenia w wodę. Stąd teŜ zaprzestanie dostawy 
wody do Lubina wiąŜe się z utratą, czy stratą olbrzymiego majątku wytworzonego kiedyś z publicznych 
pieniędzy, który po prostu zostanie zniszczony na skutek braku eksploatacji sieci przesyłowej. Decyzje w tym 
zakresie nie leŜa po naszej stronie. Jest to arbitralna decyzja samorządu lubińskiego. W tym zakres 
prowadziliśmy rozmowy z zarządem i prezydentem Lubina, jednak cały czas stoją oni na stanowisku, Ŝe 
odbiór wody z Legnicy jest nieopłacalny.”. Koniec cytatu. 
 
Przewodnicząca udzieliła głosu panu Zbigniewowi Mrozowi prezesowi Legnickiego Przedsiębiorstwa  
Wodociągów i Kanalizacji w Legnicy. 
 
Zbigniew Mróz Prezes LPW i K poinformował, Ŝe cytat: „taryfa została przygotowana zgodnie z ustawą pod 
kątem merytorycznym, w najdrobniejszych szczegółach i nie tylko merytorycznym, ale zwracając uwagę na 
znaki interpunkcyjne, Ŝeby po prostu nie było do tego zastrzeŜeń. Dlaczego 20 groszy, poniewaŜ znacząco 
zmniejszają się przychody ze sprzedaŜy wody i dlatego, Ŝe przedsiębiorstwie znacząco obniŜono koszty 
funkcjonowania przedsiębiorstwa.”. Koniec cytatu. Na zakończenie poinformował, Ŝe w przedsiębiorstw po 
dokonanej reorganizacji nie występuje przerost zatrudnienia. Zatrudnienie zostało zmniejszone o 14 osób 
głównie w pionie administracyjnym. Zaznaczył, Ŝe proponowana cena wody dla miasta Legnicy była 
przedstawiana i omawiana na komisjach Rady  i powinna być zaakceptowana. 
 
 
Radny Robert Kropiwnicki – podtrzymał wcześniej zgłoszony wniosek. 
 
 



 

 

12

 

Zastępca Prezydenta Miasta Jadwiga Zienkiewicza – poinformowała, Ŝe przedsiębiorstwo dodatkowo 
ponosi koszty zwiększonego podatku na rzecz ochrony środowiska, które z roku na rok wzrastają. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca odczytała i postawiła pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Roberta 
Kropiwnickiego o treści: „w § 1. wykreślić dotychczasową treść i wpisać: Rada Miejska Legnicy nie zatwierdza 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od 1 czerwca 2010 do 31 
maja 2011 r.”. 
Rada wniosek przyjęła stosunkiem głosów: za – 13, przeciwne – 9, wstrzymujące – 0. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/438/10 w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – wraz z wnioskiem stosunkiem głosów: za – 13, 
przeciwne – 9, wstrzymujące – 0. 
Uchwala stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego – dzielnicy Fabryczna w Legnicy – ( druk – 4/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja Edukacji, Kultury i Sportu nie zajęła stanowiska do projektu 
uchwały. Komisja Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą nie udzieliła pozytywnej opinii do 
projektu uchwały. Komisja Spraw Obywatelskich i Rodziny negatywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Pozostałe komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/439/10 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego – dzielnicy Fabryczna w Legnicy – stosunkiem głosów: za 12, przeciwne – 8, 
wstrzymujące - 3.  
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 6) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Legnicy - ( druk – 7/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja Gospodarki, Promocji Miasta i Współpracy z Zagranicą nie 
udzieliła pozytywnej opinii do projektu uchwały. Komisja BudŜetu i Finansów negatywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką o wykreślenie na 
stronie 3 uzasadnienia, 6 wiersz od dołu, słów: „Z punktu widzenia administracyjno-prawnego dyrektor szkoły 
nie złamała prawa”. Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką do uzasadnienia. 
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Rada podjęła uchwałę Nr LII/440/10 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr 7 w Legnicy wraz z autopoprawką do uzasadnienia - stosunkiem głosów: za – 11, 
przeciwne – 9, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt 8. 7) Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
działających na terenie miasta Legnicy - ( druk – 8/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Dyskusja, uwagi radnych 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Dybek – poinformował, Ŝe projekt uchwały został uzgodniony 
z Dolnośląskim Samorządem Aptekarskim, który wyraził pozytywną opinię do przedłoŜonego projektu 
uchwały.  
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/441/10 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych działających na terenie miasta Legnicy – stosunkiem głosów: za – 23, przeciwne – 0, 
wstrzymujące – 0. 
Uchwała  stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia granic i numerów stałych 
obwodów głosowania dla miasta Legnicy – ( druk – 10/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/442/10 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia granic i numerów stałych 
obwodów głosowania dla miasta Legnicy –  stosunkiem głosów: za – 21, przeciwne – 0, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8. 9) Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. – ( druk – 11/LI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca postawiła pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/443/10 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 
w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. – 
stosunkiem głosów: za – 23, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 9. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
 
Przewodnicząca zapytała się jak przedstawia się sprawa zakończenia postępowania podatkowego w sprawie 
zwrotu podatku od nieruchomości przez SAG Sp. z o. o. w Legnicy. 
 
Prezydent poinformował, Ŝe odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
Radny Robert Kropiwnicki poprosił o uzupelnienie odpowiedzi na interpelację dotyczącą przeprowadzenia 
remontów chodników przy ulicy Poselskiej i Galaktycznej oraz dalszych losów sali gimnastycznej przy 
ul. Orzeszkowej. 
 
Prezydent udzielił wyczerpującej odpowiedzi. 
 
Radny Jan Szynalski poprosił o podanie terminu rozpoczęcia budowy przejścia dla pieszych przy 
al. Piłsudskiego na wysokości ul. Horyzontalnej i Galaktycznej. 
 
Prezydent poinformował, Ŝe odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
Przewodnicząca poinformowała, ze mieszkańcy Legnicy zwracali się z prośbą o zmianę kursu autobusu MPK 
linii nr 16.  
 
Prezydent poinformował, Ŝe zaprasza mieszkańców z uwagami do siebie w celu wyjaśnienia spraw. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe zgodnie z § 37 Statutu Legnicy Prezydent zobowiązany jest do udzielenia 
odpowiedzi na interpelacje na piśmie w ciągu 14 dni od jej otrzymania. 
 
 
Ad. pkt 10.  Komunikaty i sprawy róŜne. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe w Legnickiej Katedrze odbędzie się msza z okazji Święta 3 Maja. 
Poprosiła o zgłaszanie się radnych do pocztu sztandarowego. Ponadto przypomniała radnym o obowiązku 
składania oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br. druki znajdują się w skrytkach radnych. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Ewa Szymańska zamknęła 52 sesję Rady 
Miejskiej Legnicy. 
Protokółował: 
Janusz Siczek 

PRZEWODNICZĄCA  RADY 
 
  

EWA  SZYMAŃSKA 


